
 
Mäntsälän Jäähalli Oy:n pääomalaina 
  
Kunnanhallitus 30.01.2023 § 21    
113/02.03.03/2023    
 
 

Mäntsälän Jäähalli Oy:lla on pääomalainasopimus 117 660 euron lainasta 
kunnan kanssa, joka on hyväksytty kunnanvaltuustossa 8.2.2021 § 8. 
Pääomalainasopimuksen mukaan Mäntsälän Jäähalli lyhentää lainaa 
29 400 euroa vuosittain 31.12. Mäntsälän Jäähalli Oy on toimittanut 
alustavan tilinpäätösennusteen, jonka mukaisesti Mäntsälän Jäähalli Oy:n 
alustava tilkauden tulos vuodelta 2022 on n. 300 000 euroa alijäämäinen. 
 
Vuoden 2022 keväällä kunta päätti tukea Mäntsälän Jäähalli Oy:tä 
avustuksella, koska koronaviruspandemian vuoksi Jäähalli Oy:llä ei ollut 
tuottoja, eikä se pystynyt maksamaan myöskään pääomalainasopimuksen 
mukaisia lainanlyhennyksiä. 
 
Osakeyhtiölain 12. luvun 1 §:n mukaan “pääoma saadaan muutoin 
palauttaa ja korkoa maksaa vain siltä osin kuin yhtiön vapaan oman 
pääoman ja kaikkien pääomalainojen määrä maksuhetkellä ylittää yhtiön 
viimeksi päättyneeltä tilikaudelta vahvistettavan tai sitä uudempaan 
tilinpäätökseen sisältyvän taseen mukaisen tappion määrän”. Vuoden 2021 
tilinpäätöksen perusteella pääomalainaa voitaisiin lyhentää suunnitelman 
mukaisesti. Vuoden 2022 tilinpäätös ei mahdollista pääomalainan 
lyhennystä.  
 
Pääomalainasopimuksen mukaisesti Mäntsälän Jäähalli Oy ei maksa 
pääomalainasta korkoa. Pääomalainasopimuksen ehtojen mukaisesti 
pääomalainaa lyhennetään kuittaamalla lainan pääomasta Mäntsälän 
kunnan yhtiöltä ostaman jääajan maksuja. 
 

Valmistelija Talousjohtaja Samola Riitta, riitta.samola@mantsala.fi 
 

Esittelijä Kunnanjohtaja Laurila Hannu 
 

Päätösehdotus Kunnanhallitus päättää 
1. että yhtiön taloudellisen tilanteen vuoksi pääomalainan lyhennystä 

ei peritä vuodelta 2021 ja todeta, että vuodelta 2022 pääomalainan 
lyhennystä ei voida osakeyhtiölain mukaisesti maksaa 

2. esittää yhtiön hallitukselle, että yhtiö yhdessä kunnan kanssa 
käynnistää erillisen selvityksen Jäähalli yhtiön taloudellisen 
tilanteen ratkaisemiseksi. 

 
Käsittely Talousjohtaja Riitta Samolaa kuultiin asiantuntijana pykälän yhteydessä. 
 
 
Päätös Hyväksyttiin päätösehdotuksen mukaisesti lisäyksellä: 

3. Pyydetään selvitys yhtiöltä hallin teknisistä mahdollisuuksista eri 
käyttätarkoituksia varten. 

 
 

- Merkittiin, että Satu Lampi ja Tytti Laine ilmoittivat esteellisyytensä 
(yhteisöjäävi)  asian käsittelyyn ja päätöksentekoon ja poistuivat 
kokouksesta klo 16.35-17.08 

 


